
 
Referat 
AU-møte  1-2020 – 15.06.2020 

 

Sted: Telefonmøte  (20:00 – 21:10) 

 

Til stades:  
AU: 

Per Dag Hole (PDH) 
Kristin Hille Valla (KHV) 
John Olsen (JO) 

Andre: 
Egil Mikkelsen (EM) 

 

Sekretær:  Trond Stensby (TS). 

 

 

Saker: 

PD la fram fire punkt til drøfting: 

1. Drøfte strategiar til framlegging for styret i møtet 30.06.20. 
2. Kva er forventa av prosjektet før og etter en plass på tentativ liste? Egil invitert med for å 

komme med innspel. 
3. NRK har kontaktet Per Dag for oppfølging av saken og ICOMOS-rapporten.  
4. Kontakt med kontaktutvalget og lokale samarbeidsparter. 

 

1.  Drøfte strategiar til framlegging for styret 

JO: 

• Ein plass på tentativ liste vil utløyse ressursar og ny organisering av arbeidet. 

• Vi har gjort ein god jobb – Sametinget vil ikkje ha vårt prosjekt. 

• Spørsmål: orientere faggruppe? 
KHV: 

• Må erkjenne at det er ein del å jobbe med, må få RA i tale i morgon. RA kan gje veiledning. 
Kontakt med politisk ledelse før vedtaket blir fatta. Ikkje slå stort opp no. Kan gå fem år før 
statusen er på plass. Uklart for meg om prosjektet kan stå åleine? Må framsnakke rapporten i 
kontaktutvalget. 

PD: 

• Sikre oss at myndighetene anerkjenner prosjektet som kvalifisert for den tentative lista. 

• Mest relevant å påvirke politisk. Har forsøkt RA tidlegare. No er det kun vegen gjennom 
departementet som vil gje gjennomslag for vårt prosjekt. Ein plass på tentativ liste vil utløyse 
andre drivkrefter og finansiering. 

• Bruke det for alt det er verd. Fått et råd som KLD har bedt om – også om vårt prosjekt. 

• Endelig strategidrøfting i styremøtet. 

• Alltid vært målet å argumentere for å komme på den tentative lista. Korleis jobbe, bruke 
positive attendemeldingar for å påvirke departement for å få prosjektet på den tentative 
lista. Først da byrjar den store jobben. 



 
 

2. Kva er forventa av prosjektet før og etter en plass på tentativ liste, Egil invitert med for å komme 

med innspel. 

EM: 

• Lest rapporten, sett på appendix. Det slår meg: Vårt prosjekt er kvalifisert, men mange men, 
men. Veldig betenkt, på jobben som skal gjøres. Minnar om byråkratiet i EU, alltid tema som 
må «følges opp og følges opp». Formidabel jobb og få prosjektet i den skikk ICOMOS 
forventar. RA må sette i gang eit arbeid. Hvem skal stå for det vidare arbeidet og 
finansiering? 

• RA – må forvente samarbeid. 

• ICOMOS stiller spørsmål om tema det ikke forsket på.  

• Jf. litteraturlista i rapporten. ICOMOS har ikke brukt vårt materiale. T.d. mangler 
publikasjonar av: 

o Bergstøl 
o Barth 
o Mikkelsen. 

• Skal det være en «mixed» natur/kultur- eller ren kulturnominasjon. 

• RA har vist en positiv holdning til vårt prosjekt i kommentarane til rapporten. 

• Det er ei litteraturliste om det sørnorske i et vedlegg til rapporten. 

• Ikke hast med oversetting av heile rapporten. Vente til at RA har sendt si tilråding. 

• Ca. 40 sider som må oversettes. 
o Det samiske er omtalt på 18 sider 
o Vårt prosjekt er omtalt på 19 sider 

 

JO: 

• Mye av det de etterlyser er formalia. Legger lista etter søknaden. Norge kjent for å ha gode 
søknader. Andre land meir overfladiske og prosess prega av «hesthandling». 

• Må ha sikkerheit for å komme på den tentative lista, for å gjøre jobben som krevst vidare. 
Begge (samisk og sørnorsk) er kvalifisert for den tentative lista. Jobben vår må være å 
komme på tentative listen. 

• Lapponia, her var det stilt lignende urimelig krav, som ikke er oppfylt. 

• Bibliografien er sterkt samisk dominert, kva har skjedd? Må tone flagg.  

• Synnøve Vinsrygg / kultur/natur – kan kome med innspel. 

• Mer effektivt at Egil oversetter rapporten, enn å leie eit firma. 
 

3. NRK har kontaktet Per Dag – oppfølging. perspektiv, dimensjoner prosjektet har. ICOMOS 

anerkjent prosjektet. 

EM:  

• Vet ikke om vi blir foreslått ennå. Vise NRK til RA. 
JO: 

• Tenkte omvendt – må kommentere når NRK viser interesse.  

• Hatt befaring 



 
• Tilråding i rapporten positiv 

• KLD – urbefolkningskortet. 

• Sutring viss en kjem i ettertid. 

• Det vi har jobba for hadde noko for seg – i 13 – 14 år. 
KHV: 

• Viktig at RA blir intervjuet i same innslag om ICOMOS-rapporten – prøve å påverke NRK til 
dette. 

PD: 

• Mageplask? Kessel vil forfølgje rapporten. Kan ikkje avstå frå å kommentere. 

• Fyrste gangen vi får anerkjennelse frå et tungt fagorgan, men mange utfordringar. 

• Må bruke dette for å markedsføre vårt prosjekt. 

• Merkeleg viss vi ikkje bruker høvet til å trekke fram det positive i pressa. 

• Sa til Kessel (NRK): Grunn til optimisme med tanke på å kome på den tentative lista. Når det 
galdt det faglege innhaldet, viste til Egil. 

• NRK vil ta tak i det positive. 

• Sjølvsagt at vi møter NRK. 

• Et steg nærare å nå målet vårt – å kome på den tentative lista. 
 

4. Kontakt med kontaktutvalget og lokale samarbeidsparter. 

• KHV førebur ei drøfting av desse forholda til styremøtet 30.06.20. 
 

Oppfølging av AU-møtet: 

1. Egil og John lager et resyme til styremøtet 30.06.20 – hvodutfordringar og oppgåver på 
sikt.  

2. Minne RA på at litteratur er mer omfattende enn det som kommer fram i rapporten. Egil 
følger opp. 

3. Sende over rapporten til Synnøve Vinsrygg for ei vurdering. John tek kontakt. 
4. Oversetting av andre delar av rapporten kan skje etter sommarferien. 
5. Trond stiller på intervju med NRK – Hjerkinn, 16.06.20.  
6. Kristin førebur ei drøfting av forholdet til ressursgruppa og lokale samarbeidspartar til 

styremøtet 30.06.20. 
 

 

Vågå, 15.06.20 

Trond Stensby  

Ref. 


